

# 食品政策与法规月报(三月)

# Food Industry Policy and Regulation Newsletter (March 2019)



2019-3-31

技术支持中食安信(北京)信息咨询有限公司 Technical Support Antion (Beijing) Information Consulting Co.,Ltd.

# 目录 Table of Contents

标法动态1
国家标准化管理委员会关于印发《2019年全国标准化工作要点》的通知
全国市场监管部门统一启用和换发新版营业执照
中国取消针对哈萨克斯坦牛肉的进口限制令
国务院关于修改部分行政法规的决定(国务院令 709 号)
市场监管总局局长张茅强调:要把查处的假冒伪劣产品依法全部销毁
海关总署关于免予办理强制性产品认证工作有关安排的公告
符合评估审查要求的国家或地区输华肉类产品名单
国务院通过《中华人民共和国食品安全法实施条例(草案)》
市场监管总局关于深入开展互联网广告整治工作的通知
政府监管2
海关总署发布 2019 年 2 月未准入境的食品化妆品信息2
风险预警3
埃及发生蓝舌病毒疫情
俄罗斯乌德穆尔特发生牛疙瘩皮肤病疫情
新疆库车县查堵一起牛 O 型口蹄疫疫情
行业资讯3
南非牛肉首次从天津口岸入关
澳洲农业公司:昆州洪水令澳最大牛肉生产商损失 5 万头牛
新疆霍尔果斯进口肉类口岸正式通过中国海关总署验收
巴拿马牛肉出口商已获对华出口海关编码4
STANDARDS & REGULATIONS
NOTICE OF THE SAC ON PRINTING AND DISTRIBUTING THE MAIN POINTS OF NATIONAL
Standardization Work in 2019
THE NATIONWIDE MARKET SUPERVISION DEPARTMENT UNIFIED THE STARTING USE AND RENEWAL
THE NEW BUSINESS LICENSES
CHINA HAS LIFTED THE IMPORT RESTRICTIONS ON BEEF FROM KAZAKHSTAN
THE STATE COUNCIL DECISION ON MODIFYING PART OF ADMINISTRATIVE REGULATIONS (THE STATE
Council Order No. 709)
ZHANG MAO, DIRECTOR OF THE SAMR, STRESSED THAT ALL COUNTERFEIT AND SHODDY PRODUCTS
INVESTIGATED SHALL BE DESTROYED ACCORDING TO THE LAW
ANNOUNCEMENT OF THE GAC ON RELEVANT WORK ARRANGEMENTS FOR EXEMPTING COMPULSORY
PRODUCT CERTIFICATION
LIST OF MEAT PRODUCTS FROM COUNTRIES OR REGIONS THAT MEET THE REQUIREMENT OF
ASSESSMENT AND REVIEW
THE STATE COUNCIL PASSED THE IMPLEMENTATION RULES OF FOOD SAFETY LAW OF THE PEOPLE'S
REPUBLIC OF CHINA (DRAFT)
NOTICE OF THE SAMR ON DEEPENING THE WORK OF INTERNET ADVERTISING REMEDIATION

GOVERNMENT SUPERVISION	7
FOOD AND COSMETICS INFORMATION NOT ALLOWED TO ENTER CHINA IN FEBRUARY 2019	7
FOOD RISKS & ALERTS	7
Bluetongue Virus Outbreaks in Egypt	7
LUMPY SKIN DISEASE VIRUS OUTBREAKS IN UDMURTIA OF RUSSIA	7
AN OUTBREAK OF BOVINE TYPE O FOOT AND MOUTH DISEASE HAS BEEN INSPECTED IN KUQA	
COUNTY, XINJIANG	8
INDUSTRY NEWS	8
SOUTH AFRICAN BEEF WAS IMPORTED FROM TIANJIN PORT FOR THE FIRST TIME	8
AUSTRALIAN AGRICULTURAL COMPANY: THE FLOODS IN QUEENSLAND LED AUSTRALIA'S BIGGES	Т
BEEF PRODUCER LOSE 50,000 CATTLE	8
XINJIANG KHORGAS MEAT IMPORT PORT HAS PASSED THE ACCEPTANCE INSPECTION BY GACC	8
PANAMANIAN BEEF EXPORTERS HAVE RECIEVED A CUSTOMS CODE FOR EXPORTS TO CHINA	8
ABOUT ANTION	9

# 标法动态

#### 国家标准化管理委员会关于印发《2019年全国标准化工作要点》的通知

2019 年将完善食品消费品质量安全标准体系,探索开展食品消费品追溯标准化试点。 开展食品质量国家标准清理工作,构建食品质量标准体系,制定引领食品产业发展的国家标准。(国家标准化管理委员会 2019-02-25)

http://www.sac.gov.cn/sbgs/sytz/201903/P020190301594338113069.pdf

#### 全国市场监管部门统一启用和换发新版营业执照

从 2019 年 3 月 1 日起,全国市场监管部门将为准予设立登记、变更登记以及补发营业执照的各类市场主体,统一颁发新版营业执照。之前存续的各类市场主体,可以继续使用原版营业执照,也可以申请换发新版营业执照。(国家市场监督管理总局 2019-03-01) http://samr.saic.gov.cn/xw/zi/201903/t20190301 291599.html

#### 中国取消针对哈萨克斯坦牛肉的进口限制令

近日,由哈萨克斯坦农业部副部长率领的哈萨克斯坦代表团前往中国北京进行工作访问,同中国海关总署代表举行会谈。会议期间,双方商定了哈萨克斯坦将对华出口的十种货物。同时,解除了禁止哈萨克斯坦对华出口牛肉的禁令。(哈通社 2019-03-01) http://lenta.inform.kz/cn/article a3503454

#### 国务院关于修改部分行政法规的决定(国务院令709号)

将《中华人民共和国国境卫生检疫法实施细则》中第十四条、第二十一条第二款、第一百零二条第三款、第一百一十二条中的"国务院卫生行政部门"修改为"海关总署"等。(国务院 2019-03-02)

http://www.gov.cn/zhengce/content/2019-03/18/content\_5374723.htm

#### 市场监管总局局长张茅强调:要把查处的假冒伪劣产品依法全部销毁

今年将严厉惩罚假冒伪劣制造者,没收和全部销毁假冒伪劣产品,使得假冒伪劣制造者付出付不起的成本。(国家市场监督管理总局 2019-03-05)

http://samr.saic.gov.cn/xw/zj/201903/t20190305\_291707.html

#### 海关总署关于免予办理强制性产品认证工作有关安排的公告

市场监管总局和海关总署建立强制性产品认证证书或证明性文件等信息的联网核查、通报和协作机制。 自 2019 年 4 月 1 日起,由市场监管部门承接免予办理强制性产品认证的相关工作。(国家市场监督管理总局 2019-03-13)

http://gkml.samr.gov.cn/nsjg/rzjgs/201903/t20190320 292207.html?tdsourcetag=s pcqq aiomsg

#### 符合评估审查要求的国家或地区输华肉类产品名单

2019 年 3 月 8 日中国海关总署更新,恢复乌拉圭 Marfrig 旗下 Frigorifico La Caballada (Cledinor S.A.) (394 厂) 和巴西 Bon-Mart Frigorifico Ltda (SIF2121 厂) 自 2019 年 3 月 7 日 及以后生产的符合中国要求的牛肉产品输华; 2019 年 3 月 22 日中国海关总署更新,新增法 国 4 家输华企业自 2019 年 3 月 8 日及以后生产的符合中国要求的冷冻及冰鲜牛肉产品输华。(海关总署 2019-03-22)

http://www.customs.gov.cn/customs/jyjv/jckspaq/xxfw63/jckrljgzyxx/1940329/index.html

#### 国务院通过《中华人民共和国食品安全法实施条例(草案)》

草案细化了生产经营者主体责任、政府监管职责和问责措施,依法按程序加大对违法违规企业及其法定代表人等相关责任人的处罚力度,并完善了食品安全标准、风险监测等制度,确保食品安全、维护人民健康。(中华人民共和国中央人民政府 2019-03-26)

http://www.gov.cn/guowuyuan/2019-03/26/content 5376991.htm

#### 市场监管总局关于深入开展互联网广告整治工作的通知

为贯彻落实全国市场监管工作会议部署,保持整治虚假违法互联网广告的高压态势,营造风清气正的互联网广告市场环境,市场监管总局决定继续深入开展互联网广告整治工作。 (国家市场监督管理总局 2019-03-27)

http://www.saic.gov.cn/ggjgs/tzgg/201903/t20190327\_292366.html

# 政府监管

#### 海关总署发布 2019 年 2 月未准入境的食品化妆品信息

2019年2月,不合格并未准入境的食品88批。其中来自澳大利亚的1批次冻去骨牛蹄筋,未获检验检疫准入;来自澳大利亚的1批次冷冻带骨牛脖骨,标签不符合等。(海关总署 2019-03-26)

http://www.customs.gov.cn/customs/jyjy/jckspaq/fxyj/wzrjdspxx/2355904/index.html?tdsourcetag =s pctim aiomsg

# 风险预警

#### 埃及发生蓝舌病毒疫情

埃及农业部门向 OIE 报告称,埃及发生了蓝舌病毒疫情。具体发病情况如下:品种为牛,疑似病例 484 头,病例 70 头,死亡 35 头,销毁 0 头,宰杀 0 头。(世界动物卫生组织 2019-03-06)

 $\underline{http://www.oie.int/wahis\_2/public/wahid.php/Reviewreport/Review?page\_refer=MapFullEventR}\\ eport\&reportid=29804$ 

#### 俄罗斯乌德穆尔特发生牛疙瘩皮肤病疫情

俄罗斯农业部向 OIE 报告称,俄罗斯发生牛疙瘩皮肤病疫情。具体发病情况如下:品种为牛,疑似病例 5831 头,病例 5 头,死亡 0 头。(世界动物卫生组织 2019-03-18) http://www.oie.int/wahis\_2/public/wahid.php/Reviewreport/Review?page\_refer=MapFullEventReport&reportid=29680

#### 新疆库车县查堵一起牛 0 型口蹄疫疫情

农业农村部新闻办公室 3 月 22 日发布,新疆维吾尔自治区库车县查堵一起牛 O 型口蹄疫疫情。共 31 头牛,其中 7 头有临床症状,无死亡。(农业农村部 2019-03-22) http://www.moa.gov.cn/gk/yjgl\_1/yqfb/201903/t20190322\_6177123.htm

# 行业资讯

#### 南非牛肉首次从天津口岸入关

日前,一批重达 120 余吨共计 5 个集装箱的南非牛肉从天津口岸入境,并顺利通关进入国内市场。该批牛肉价值 60 余万美元,原产于南非。(肉交所 2019-03-02) http://www.roujiaosuo.com/news/show/4147/

#### 澳洲农业公司:昆州洪水令澳最大牛肉生产商损失5万头牛

澳洲农业公司(Australian Agricultural Company)近日表示,昆州西北部的洪水已经导致澳洲最大的牛肉生产商损失了 52875 头牛。(澳洲网 2019-03-11)

http://www.au123.com/news/australia/mainstream/20190311/477962.html

### 新疆霍尔果斯进口肉类口岸正式通过中国海关总署验收

霍尔果斯进口肉类口岸正式通过中国海关总署验收。届时,霍尔果斯口岸将成为中亚国家的牛羊肉进入中国的首选平台。(中国新闻网 2019-03-21)

http://www.chinanews.com/cj/2019/03-21/8786829.shtml

#### 巴拿马牛肉出口商已获对华出口海关编码

巴拿马总统胡安·卡洛斯·巴雷拉近日称,首家巴拿马牛肉出口商已经拿到了由中国政府 批准的海关编码。(南美侨报网 2019-03-28)

http://www.br-cn.com/news/nm news/20190328/127224.html

## **Standards & Regulations**

Notice of the SAC on Printing and Distributing the Main Points of National Standardization

Work in 2019

In 2019, the quality and safety standards system for food consumer goods will be improved, and the pilot program for traceability standardization of food consumer goods will be explored. Carry out the clean-up the national standards of food quality, build a food quality standard system, and formulate national standards that lead the development of the food industry. (SAC 2019-02-25) http://www.sac.gov.cn/sbgs/sytz/201903/P020190301594338113069.pdf

The Nationwide Market Supervision Department Unified the Starting Use and Renewal the

**New Business Licenses** 

From March 1, 2019, the national market supervision department will issue a new version of the business license for all types of market entities that are allowed to register, change registration and reissue business licenses. All kinds of market entities that existed before can continue to use the original business license, or apply for a new business license. (SAMR 2019-03-01) http://samr.saic.gov.cn/xw/zj/201903/t20190301 291599.html

#### China Has Lifted the Import Restrictions on Beef from Kazakhstan

Recently, the Kazakhstan's delegation, led by the deputy minister of Agriculture of Kazakhstan, went to Beijing for a working visit and held talks with representatives of GACC. During the meeting, the two sides agreed on 10 types of goods that Kazakhstan will export to China. Meanwhile, Kazakhstan's ban on beef exports to China was lifted. (Kazinform 2019-03-01) http://lenta.inform.kz/cn/article a3503454

The State Council Decision on Modifying Part of Administrative Regulations (the State Council Order No. 709)

The "Health Administration Department of the State Council" in Article 14, Clause 2 of Article 21, Clause 3 of Article 102 and Article 112 of the *Rules for the Implementation of Frontier Health and Quarantine Law of the People's Republic of China* shall be amended as "General Administration of Customs of the People's Republic of China", etc. (GOV 2019-03-02) <a href="http://www.gov.cn/zhengce/content/2019-03/18/content\_5374723.htm">http://www.gov.cn/zhengce/content/2019-03/18/content\_5374723.htm</a>

# Zhang Mao, Director of the SAMR, Stressed that All Counterfeit and Shoddy Products Investigated Shall Be Destroyed According to the Law

This year, the counterfeit and shoddy manufacturers will be severely punished, and the counterfeit and shoddy products will be confiscated and destroyed, so that the counterfeit and shoddy manufacturers can't afford the cost. (SAMR 2019-03-05)

http://samr.saic.gov.cn/xw/zj/201903/t20190305 291707.html

# Announcement of the GAC on Relevant Work Arrangements for Exempting Compulsory

#### **Product Certification**

The SAMR and the GAC established a networked verification, notification and collaboration mechanism for the information of compulsory product certification or certification documents. Since April 1, 2019, the market supervision department has undertaken the work related to exemption from compulsory product certification. (SAMR 2019-03-13)

http://gkml.samr.gov.cn/nsjg/rzjgs/201903/t20190320\_292207.html?tdsourcetag=s\_pcqq\_aiomsg

# List of Meat Products from Countries or Regions that Meet the Requirement of Assessment and Review

On March 8 of 2019, GACC updated the restoration of beef products from Uruguay Marfrig's Frigorifico La Caballada (Cledinor S.A.) (394) and Brazil's Bon-Mart Frigorifico Ltda (SIF2121) produced that meet the Chinese requirements could be imported to China on or after March 7 of 2019; on March 22 of 2019, GACC updated that frozen and ice fresh beef products form four new French enterprises produced that meet the Chinese requirements could be imported to China on or after March 8 of 2019. (GACC 2019-03-22)

http://www.customs.gov.cn/customs/jyjv/jckspaq/xxfw63/jckrljgzyxx/1940329/index.html

# The State Council Passed the Implementation Rules of Food Safety Law of the People's Republic of China (Draft)

The *Draft* refines the main responsibility of the production and business operators, government supervision duties and accountability measures, and increases the penalties for illegal and illegal enterprises and their legal representatives in accordance with the procedures, and improves food safety standards, risk monitoring, etc. and ensures food safety and safeguards people's health. (GOV 2019-03-26)

http://www.gov.cn/guowuyuan/2019-03/26/content\_5376991.htm

#### Notice of the SAMR on Deepening the Work of Internet Advertising Remediation

In order to implement the national market supervision work conference deployment, maintain the high pressure situation of rectifying false and illegal Internet advertisements, and create a clean and honest Internet advertising market environment, the SAMR decided to continue to carry out in-depth Internet advertising rectification work. (SAMR 2019-03-27)

http://www.saic.gov.cn/ggjgs/tzgg/201903/t20190327 292366.html

### **Government Supervision**

#### Food and Cosmetics Information Not Allowed to Enter China in February 2019

In February of 2019, there were 88 batches of unqualified foods. Among them, one batch of frozen boneless beef tendon from Australia did not acquire an access of inspection and quarantine; the labeling of one batch of freeze beef neck bone with bone from Australia did not comply with the requirements, etc. (GACC 2019-03-26)

http://www.customs.gov.cn/customs/jyjy/jckspaq/fxyj/wzrjdspxx/2355904/index.html?tdsourcetag =s\_pctim\_aiomsg

#### Food Risks & Alerts

#### **Bluetongue Virus Outbreaks in Egypt**

Ministry of Agriculture, Egypt notified to OIE that an outbreak of bluetongue virus has occurred in Egypt. The specific incidence is as follows: the specie is cattle, 484 susceptible, 70 cases, 35 deaths, 0 killed and disposed, 0 slaughtered. (OIE 2019-03-06)

 $\frac{http://www.oie.int/wahis\_2/public/wahid.php/Reviewreport/Review?page\_refer=MapFullEventReview.page\_refer=MapFullEventRevie$ 

#### Lumpy Skin Disease Virus Outbreaks in Udmurtia of Russia

Ministry of Agriculture, Russia notified to OIE that an outbreak of lumpy skin disease virus has occurred in Russia. The specific incidence is as follows: the specie is cattle, 5831 susceptible, 5 cases and 0 deaths. (OIE 2019-03-18)

 $\underline{http://www.oie.int/wahis\_2/public/wahid.php/Reviewreport/Review?page\_refer=MapFullEventReport\&reportid=29680$ 

An Outbreak of Bovine Type O Foot and Mouth Disease Has Been Inspected in Kuqa county,

Xinjiang

The press office of the Ministry of Agriculture and Rural Affairs of the People's Republic of China released on March 22 that an outbreak of bovine type O foot-and-mouth disease has been inspected in Kuqa County of Xinjiang. There were 31 cows, among them, 7 cows had clinical symptoms and 0 deaths. (MARA 2019-03-22)

http://www.moa.gov.cn/gk/yjgl 1/yqfb/201903/t20190322 6177123.htm

### **Industry News**

South African Beef Was Imported from Tianjin Port for the First Time

Recently, a batch of South African beef, weighing more than 120 tons, a total of 5 containers, entered China from Tianjin port and entered the domestic market smoothly. The beef, valued at more than \$600,000, is native to South Africa. (Roujiaosuo 2019-03-02) http://www.roujiaosuo.com/news/show/4147/

Australian Agricultural Company: the Floods in Queensland Led Australia's Biggest Beef

**Producer Lose 50,000 Cattle** 

Recently, Australian Agricultural Company said that the floods in Queensland has led Australia's biggest beef producer lose 52875 cattle. (AU123 2019-03-11) http://www.au123.com/news/australia/mainstream/20190311/477962.html

Xinjiang Khorgas Meat Import Port Has Passed the Acceptance Inspection by GACC

Khorgas meat import port officially has passed the acceptance inspection by GACC. At that time, Khorgas port will become the first choice platform for beef and mutton from Central Asian countries to enter China. (China News 2019-03-21)

http://www.chinanews.com/cj/2019/03-21/8786829.shtml

Panamanian Beef Exporters Have Recieved a Customs Code for Exports to China

The president of Panama, Juan Carlos Varela, said that the first Panamanian beef exporter has received a customs code approved by the Chinese government. (BR-CN 2019-03-28) <a href="http://www.br-cn.com/news/nm news/20190328/127224.html">http://www.br-cn.com/news/nm news/20190328/127224.html</a>

8

### **About Antion**

Antion (Beijing) Information Consulting Co., Ltd. is engaged in consulting services for food industry to provide all aspects of service, including food safety information monitoring, standards & regulations management, standards & regulations consulting, professional translation and other consulting services regarding food safety.

Our services cover mainland China, Hong Kong, Taiwan, Japan, Korea, and other English-speaking countries.

Contact Us: Lillian Fan

T: +86-10-51301566

M: +86-13810723038

E: Lillian.fan@antionchina.com